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PROCES-VERBAL 
Încheiat astăzi, 6 februarie 2024 

În ședința extraordinară convocată de îndată a Consiliului Local Mediaş 
Şedinţa începe la ora 16:00 

 
Domnul Consilier local Toderici Marius Ioan - președinte de ședință 

Bună ziua! Bine ați venit la ședința extraordinară convocată de îndată a Consiliului Local Mediaș, de astăzi, 
6 februarie 2024. 

O rog pe doamna Secretar General să facă precizările organizatorice. 
Doamna Secretar General Muntean Sanda Ligia 

Bună ziua și bine ați venit la ședința extraordinară convocată de îndată a Consiliului Local Mediaș, de 
astăzi, 6 februarie 2024.  

Constat că ședinţa de astăzi este statutară, fiind prezenți un număr de 17 consilieri locali, din totalul de 20 în 
funcție. 

Lipsesc: domnul Crișan Sergiu Călin, domnul Oprișor Ionuț Bogdan și domnul Tulinschi Alexandru 
Simion. 

Convocarea ședinței s-a făcut prin Dispoziția Primarul Municipiului Mediaş nr. 33/05.02.2024 şi prin 
afişare pe site-ul Primăriei Municipiului Mediaș.  

Şedinţele comisiilor de specialitate au avut loc astăzi, fiind avizate proiectele de hotărâri supuse spre analiză 
şi aprobare, aflate pe proiectul ordinii de zi. 

Şedinţa de astăzi este condusă de către domnul Consilier local Toderici Marius, căruia îi dau cuvântul.  
Mulțumesc! 

Domnul Consilier local Toderici Marius Ioan - președinte de ședință 
Mulțumesc, doamna Secretar General! 
Pe ordinea de zi sunt trei proiecte de hotărâri. 
Înainte de a intra în dezbateri, dacă sunt colegi care doresc să se înscrie pentru a lua cuvântul la punctul 

„Diverse”. Precizez că timpul alocat fiecărui vorbitor privind dezbaterile asupra unui proiect de hotărâre sau a unei 
probleme înscrise pe ordinea de zi este de trei minute. De asemenea, la dezbaterile unui proiect de hotărâre sau a 
unei probleme înscrise pe ordinea de zi, un consilier poate lua cuvântul doar o dată și se va referi strict la problema 
care formează obiectul dezbaterii. Se înscrie cineva? Nu se înscrie nimeni. Dacă dintre cei prezenți în sală, doresc să 
ia cuvântul la punctul „Diverse” și în acest caz, timpul alocat fiecărui vorbitor este de trei minute, cu dreptul la o 
singură intervenție. Se înscrie cineva? Domnul Dordea Dorin. Se mai înscrie cineva?  

Vom trece la dezbaterea proiectelor de hotărâri.  
 
1. Proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului local, a bugetului creditelor interne, a bugetului 

creditelor externe și bugetele instituțiilor și serviciilor publice finanțate integral sau parțial din venituri 
proprii, a listei obiectivelor de investiții şi a programului de investiții publice pe grupe de investiții și surse de 
finanțare pe anul 2024 

Cere avizul comisiilor de specialitate 
Raport comisia nr. 1-aviz favorabil: 4 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dna Suciu Anca Maria).  
Raport comisia nr. 2-aviz favorabil: 5 voturi „pentru” și 1 vot „împotrivă” (dl Veza Liviu). 
Raport comisia nr. 3-aviz favorabil: 6 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Costea Teodor Lucian). 

Dacă sunt observaţii la acest punct?  
Doamna Consilier local Suciu Anca Maria 

Eu am, domnule președinte. Am solicitat ieri amânarea, respectiv retragerea acestui punct de pe ordinea de 
zi. Sunt 183 de pagini care nu știm dacă corespund cu Proiectul afișat pe site și supus dezbaterii. Mi se pare 
imposibil să putem citi într-o zi 183 de pagini, plus că nici bugetul județean nu este votat încă. Mai facem o 
extraordinară de rectificare dacă se întâmplă ceva la județ? Mulțumesc! 
Domnul Consilier local Toderici Marius Ioan - președinte de ședință 

Alte observații dacă mai sunt? 
 

http://www.primariamedias.ro/
mailto:primaria@primariamedias.ro


2 
 

Domnul Consilier local Veza Liviu 
Da, Veza Liviu. Totuși, vă întreb, de ce să ne grăbim așa cu adoptarea bugetului? Ar fi fost mult mai frumos 

și mai transparent dacă l-am fi discutat pe comisii și urma în câteva zile să-l supunem aprobării. Nu?  
Domnul Primar Gheorghe Roman 

Cam câte zile? 
Domnul Consilier local Veza Liviu 

Două-trei zile. Totuși, sunt multe, materialul este destul de voluminos. Deci, nu trebuie neapărat să ne 
gândim la contre. Poate ajungem și la niște chestii constructive, că doar suntem colegii. Nu? 
Domnul Consilier local Toderici Marius Ioan - președinte de ședință 

Alte observații? 
Domnul Primar Gheorghe Roman 

Bună ziua și vă mulțumesc tuturor pentru că ați răspuns invitației de a participa la această ședință a 
Consiliului Local. După cum a făcut doamna Secretar precizările, bugetul a fost afișat pe site-ul Primăriei în urmă 
cu aproximativ 30 de zile așa cum prevede legislația. În opinia mea, în proporție de peste 90 %, acest buget nu a 
suferit modificări de la data postării pe site. De asemenea, am avut și o dezbatere publică la care cine a dorit să 
participe, a putut să participe. Eu nu știu să fi venit propuneri concrete cu privire la modificarea acestui proiect de 
buget din partea vreunui consilier local sau din partea vreunui cetățean al Municipiului Mediaș. În condițiile date, eu 
o întreb pe doamna Secretar, dacă aprobarea bugetului pe acest an, în acest moment, respectă prevederile legale?  
Doamna Secretar General Muntean Sanda Ligia 

Proiectul de hotărâre supus dezbaterii și aprobării astăzi, îndeplinește condițiile cerute de articolul 138 din 
Codul administrativ. Acesta este însoțit de Referatul de aprobare, de Rapoartele compartimentelor de specialitate 
din cadrul Aparatului, de toate Avizele necesare. În acest moment, acest proiect poate fi supus dezbaterii. 
Domnul Consilier local Toderici Marius Ioan - președinte de ședință 

Mulțumesc, doamna Secretar General! 
În aceste condiții, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 14 voturi „pentru” și 3 voturi „abținere” (dl Costea Teodor Lucian, dna Suciu 

Anca Maria și dl Veza Liviu). 
 
2. Proiect de hotărâre privind organizarea reţelei şcolare a unităților de învățământ preuniversitar de 

stat și particular de pe raza Municipiului Mediaș, propuse să funcționeze în anul şcolar 2024-2025 
Cere avizul comisiilor de specialitate 

Raport comisiile nr. 1, 2 și 3-aviz favorabil.  
Dacă sunt observaţii la acest punct?  
Dacă nu sunt observații, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi „pentru”. 
 
3. Proiect de hotărâre privind aprobarea Organigramei şi a Statului de funcții ale Direcţiei de 

Asistenţă Socială Mediaş 
Cere avizul comisiilor de specialitate 

Raport comisiile nr. 1, 2 și 3-aviz favorabil.  
Dacă sunt observaţii la acest punct?  
Dacă nu sunt observații, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi „pentru”. 
Domnul Dordea, vă rog. 

Domnul Dordea Dorin 
Bună ziua! Din păcate și noi publicul am putut consulta forma finală a Proiectului abia ieri la prânz. Totuși, 

sunt 170 de pagini. Dintr-o trecere sumară în revistă, constat un plus față de formatul inițial al Proiectului de buget, 
de aproape 6 milioane de lei. Mă gândesc că, dacă mai așteptați o zi, două se mai adunau 5-6 milioane. OK. Sper că 
nu am insultat pe nimeni, da, și nici calomnie nu a fost la mijloc. Umorul e ultima soluție a cetățeanului de rând. 
Acum, privind forma finală a bugetului, eu constat două lipsuri în categoriile presupuse a fi fost incluse.   

Prima privește blocurile ANL. Subiectul blocurilor ANL tocmai a fost dezbătut acum vreo patru ani de zile 
și atunci primarul în funcție, înaintea alegerilor, spunea că: „a biruit toate formalitățile și că va urma o nouă, 
imediată investiție” și văd că nu există în buget. Ok, asta e deja cunoscută, acceptabilă. Tinerii mai de grabă își 
găsesc un loc de cazare în alte orașe, poate și în alte țări. Dar chestiunea cealaltă pe care chiar aș vrea să o priviți cu 
atenție din bugetul actual dispare un subiect foarte interesant, cel care a întors orașul cu susul în jos, acum doi ani de 
zile, și anume: modernizarea/reabilitarea centrului. Subiect pe care inițiatorul l-a forțat în extremă, mă refer la 
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Hotărârea 251 din 30 august 2022, prin care s-a trecut peste consultarea publică în aprobare PUD-lui la vremea 
respectivă, bugetul s-a forțat an de an și a crescut neîncetat, referendum privind subiectul iarăși nu a fost luat în 
seamă, proiectele care au făcut obiectul PUD-lui nu au trecut print-un concurs de soluții, ci a fost ofertă directă și 
încă alte chestiuni. Numai că, între timp, banii europeni s-au dus, banii împrumutați au rămas, dar nu știm unde sunt 
și cum sunt, care vizau subiectul și acum rămânem și fără centru modernizat/reabilitat și asta nu înseamnă neapărat 
raderea parcului, ci remedierea situației. Străzile din jur sunt catastrofal de depreciate. Acum eu cred că e cazul 
fiindcă a rămas ceață pe subiect, inițiatorul să recunoască, a fost o greșeală, e o renunțare sau din potrivă rămâne pe 
țintarul Primăriei și va fi, începând de la anul, va fi atacat din nou. Reamintesc Consiliului Primăriei că acum patru 
luni am cerut o evidență vizavi de împrumutul colosal făcut de Primărie, evidența rambursărilor în timp ca să știm 
ce ne așteaptă ani care urmează.   
Domnul Primar Gheorghe Roman 

Vreau să vă dau un răspuns scurt în legătură cu locuințele ANL. Poate că, poate că așa înțelegeți care este 
motivul pentru care a fost nevoie să actualizăm toate devizele și la investițiile pe care le derulăm prin fonduri 
europene. Da, tot ce v-am spus în legătură cu locuințele ANL la acea vreme a fost real, în sensul că Agenția 
Națională pentru Locuințe a organizat licitația, s-a stabilit un câștigător al licitației, doar că a venit criza, iar 
investitorul respectiv a renunțat pur și simplu la acea lucrare. E, mai mult decât atât în perioada următoare se va 
organiza din nou licitația cu alte valori, iar eu îmi exprim speranța că la noile valori vor veni alți investitori care vor 
duce la bun sfârșit proiectul. Deci ce s-a întâmplat la Mediaș s-a întâmplat la nivel de țară, nu numai în Mediaș au 
crescut prețurile și cu siguranță simțiți lucrul astă și dumneavoastră.  

În legătură cu subiectul legat de centru, dumneavoastră cei de la USR și cei care vă mai plimbați prin zona 
centrală ar trebui să vă hotărâți ce vreți. Vreți modernizarea centrului, nu-l vreți, până la urmă hotărâți-vă că azi 
mâine dumneavoastră care tot vorbiți ca un simplu cetățean sunteți consilier local și ar trebui să spuneți că sunteți 
implicat politic, nu să vă tot ascundeți dumneavoastră și alți care tot vin pe aici și spun că sunt apolitici. Hotărâți-vă 
ce vreți și în calitate de consilier mergem mai departe, împreună stabilim ce este de făcut. Vă mulțumesc! O zi 
plăcută! 
Domnul Dordea Dorin 

Cred că nu e vorba de hotărârea noastră, e vorba de hotărârea Primăriei, Primăria are la îndemână subiectul 
al face sau nu  
Domnul Consilier local Toderici Marius Ioan - președinte de ședință 

Dacă nu mai sunt alte observații, declar ședința închisă. Vă mulțumesc! O zi bună! 
 

Şedinţa s-a încheiat la ora 16:17 
 
 
 

Președinte de ședință, 
Toderici Marius Ioan 

Secretar General, 
Muntean Sanda Ligia 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


